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Jegyzőkönyv 

Készült: 2013. március 03-án a bocskaikerti Németh László Általános Iskola és 

Alapfokú Művészetoktatási Intézmény közösségi termében tartott 

közmeghallgatásról. 

. 

Jelen vannak:         Szőllős Sándor   polgármester   

Dr. Tarcali Gábor  alpolgármester 

 Dr. Lőrinczy Tamás   

Nagy Mihályné 

Záhonyi László képviselők 

  

Hivatal részéről:  Szaniszló Tamás   jegyző 

Gonda Lajosné jegyzőkönyvvezető 

 

Igazoltan távol van: Bak Attila Gábor 

Gorzsás Attila  képviselők 

 

Meghívott vendégek: Tasó László országgyűlési képviselő és kb. 80 fő bocskaikerti     

                                     lakos 
 

Szőllős Sándor polgármester úr köszönti a megjelenteket, külön köszönti Tasó László 

országgyűlési képviselő urat. Elmondja, hogy Bak Attila képviselő úr jelezte, Gorzsás 

Attila képviselő úr nem jelezte távolmaradását az ülésről. Megállapítja, hogy a testület 

határozatképes. Javasolja, hogy az első és a második napirendi pontok felcserélését. A 

módosított napirendi pontokat a képviselők 5 igen szavazattal a következők szerint 

elfogadtak:  

 

Napirendi pontok: 

 

1. Szőllős Sándor polgármester úr tájékoztatója 

Előadó: Szőllős Sándor polgármester 

 

2. Tasó László országgyűlési képviselő tájékoztatója 

Előadó: Tasó László országgyűlési képviselő 

 

3. Különfélék 
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1. napirendi pont: 

Szőllős Sándor polgármester úr tájékoztatója 
 

Szőllős Sándor polgármester úr elmondja, hogy 2010-2014 között Bocskaikertben 

hangsúlyos fejlesztések voltak, köszönhetően pályázati forrásoknak, Tasó László 

országgyűlési képviselő úr és a lakosság támogatásának. Megépült a Debreceni úton az 

aszfaltozott szerviz út, 100 millió forint értékben. A 4-es sz. főút, illetve a belterületi 

szakasz teljes hosszanti megvilágítása, amely elősegíti a balesetmentes közlekedést. 

Megépült Monostordűlő és Bocskaikert között a kerékpárút. Forgalomcsillapító sziget 

is kiépítésre került, az addigi Állomás utca és Monostor utca kereszteződése 

megvilágításra került. 2006 óta hellyel közel 1 milliárd fejlesztés volt Bocskaikertben.  

Hamarosan elkezdődő beruházásokkal kapcsolatban elmondja, hogy az Önkormányzat 

pályázatot nyert 32 millió forint összegben a Polgármesteri Hivatal és a Ravatalozó 

épületének felújítására. A játszótéren wc-t szeretnének építeni, ami természetesen 

zárható lesz,  úgy mint a játszótér, a beruházás hamarosan megkezdődik. A Debreceni 

úton, az óvoda oldalában járdát szeretnének építeni, mert a szervizút kiépítése során ez 

az oldal keskenyebbre engedélyezték megépíteni. A lakosok intenzíven használják, 

egyes gépjárművezetők gyorsan hajtanak az úton, ezért mindenképpen indokolt az út 

mellett a járda kiépítése. Szintén ezen az oldalon a nemesített padka felújítása is 

indokolt. Közvilágítás fejlesztése keretében a meglévő közvilágítási lámpáinkat Led-es 

világításra fogják lecserélni. Azokra az utcákra ahol rendezettek a telekhatások, kellő 

szélességgel rendelkeznek, közlekedési mérnökkel tenderterv szintű tervdokumentáció 

készítése folyamatban van, hogy amennyiben belterületi utak aszfaltozására pályázati 

kiírás lesz, a terveket azonnal beadhassák. Piac kialakítását is tervezik, 60 - 80 millió 

forint bekerülési értékben, amennyiben a pályázati kiírás megjelenik. Szeretnének még 

Művelődési Házat is építeni, mert sajnos Bocskaikertben nincs ilyen intézmény. Az 

idősek klubja felújítására, amennyiben nem nyer a tartaléklistán lévő pályázatunk új 

pályázatot szeretnénk beadni. 

Szeretné megköszönni a Kormánynak a segítségét, amit az elmúlt időszakban nyújtott, 

hiszen kiemelten támogatta Bocskaikertet a pályázatai megvalósításában, a 

konszolidációnál 45 millió forintot adott a Kormány és egyéb támogatásra 30 millió 

forint kapott. A takarékos gazdálkodásnak köszönhetően, több mint 82 millió forint 

plusszal kezdték az évet, ennek az összegnek nagy része feladattal terhelt, viszont azt a 

pénzt, amit nem terhel feladat a pályázatok önrészére és a saját erőből kiépítésre kerülő 

fejlesztésekre szeretnék fordítani. 
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2. napirendi pont: 

 

Tasó László országgyűlési képviselő tájékoztatója 

 

Tasó László országgyűlési képviselő úr elmondja, hogy Szőllős Sándor polgármester 

úr felsorolása önmagért beszél. Megépült a 4-es sz. főút elkerülő szakasza, így a 

belterület tehermentesítése könnyebbséget jelent Bocskaikert lakosságának. Hajdú-

Bihar megyében sajnos itt vannak a legrosszabb utak, de a szakaszos felújítása meg 

fog történni. A fejlesztési koncepciót már elkészítették, a felújításoknak a következő 

ciklusban be kell fejeződnie. Örül annak, hogy a civil szervezetek erősödnek, 

pályázatokra 100 %-os támogatást kapnak, csak az ÁFA-t kell fizetniük. A politikus 

dolga a közakarat megvalósítása. A piac kialakítása már egy olyan közösséget takart, 

ahol a város útját jelenti, amire minden településnek szüksége van. 

Bocskaikertben nehéz lesz az utakat rendbe tenni, mert az utcák nagyon keskenyek. 

Tapasztalja, hogy a területszerzés az Önkormányzatoknak nagyon nehéz, de az utak 

közművesítésére mindenkinek szüksége van. A helyi közösségeknek kell aktív 

szerepet vállalni, befolyásolni kell egymást a célok megvalósításában. Sokszor néhány 

ember negatív aktivitása hátráltatja a cél megvalósítását, mint pl. a 4-es sz. főút 

Debrecent elkerülő szakaszának építésekor. Nem azt mondja, hogy az ellentétes 

véleményt nem kell meghallgatni, de csak egy bizonyos határig. Ha közösséget 

akarnak kovácsolni, akkor fel kell vállalni egy missziót, a jó közösségi célok 

érdekében. Nagyon nehéz meggyőzni az embereket, de meg kell próbálni. 

Magyarországon 90 %-os pályázatokat írnak ki, de lobbizni kell mindenért. A most 

kiírásra kerülő és hozzánk érkező 2014-2020 közötti LEADER forrásokat 

gazdaságfejlesztésre szeretnék fordítani. Ez az utolsó hét év, amikor az Unió ilyen 

komoly támogatásokat ad a fejlesztésekre, 2020 után csak a negyede lesz a támogatás 

összege.  Nem lehet elvárni, hogy mindig támogassák az erős országok a 

gyengébbeket.  

A gazdaságfejlesztés világában sokat lehet profitálni és keresni. Átalakul a fejlesztési 

támogatások rendszere, azért, hogy könnyebb legyen az Uniós források igénybevétele. 

Nem lesznek hosszú elbírálási folyamatok, megváltozik az eljárási rend. Jelenleg sokat 

kell a vállalkozóknak várni, hogy megkaphassák a támogatást.  

Tizenkét főre emelkedett a Hajdúhadházi Rendőrkapitányság létszáma, ebből hét fő 

Hajdúhadház, Bocskaikert területén dolgozik március 01-től. Ezzel a 100 %-os 

állományfeltöltés megtörtént, részben pótolták a hiányzó gépjárműveket, már csak 

kettő hiányzik.  

 

Szőllős Sándor polgármester úr elmondja, hogy az Uniós források és a LEADER 

pályázatainak elnyerésére ez az utolsó hét év, mindenkit arra biztat, hogy a 

lehetőségeket ragadják meg, a pályázati kiírásokat használják ki. Bocskaikert község 

dinamikusan fejlődik és vállalkozók, egyes pályázat elnyerése esetén munkát adhatnak 

az itt élő embereknek. A térségbe érkező LEADER pályázati források 5 milliárd 

forintot meghaladják 2014-2020 közötti időszakban. 

Mostanában a rendőri jelenlét fokozottabb a községben, ennek köszönhetően a 

betörések száma is csökkent.  
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Dr. Tarcali Gábor alpolgármester úr örül annak, hogy nőtt a rendőrség létszáma, de 

évek óta visszatérő probléma, hogy Bocskaikertnek nincsen állandó körzeti 

megbízottja. Kéri Képviselő Úr hatékony segítségét ennek a problémának 

megoldásában. 

Tasó László országgyűlési képviselő úr válaszában elmondja, hogy jelzi ezt a kérést 

Kapitány úrnak. 

Lázár János Borostyán u. 35. sz. alatti lakos elmondja, hogy a Debreceni utcán 

megépítették az aszfaltos utat, de ha esik az eső a páros oldalon nem lehet közlekedni, 

mert nincs járda, a Borostyán utcán szintén nincs semmilyen út.  

Az erdőt privatizálták, kivágták a fákat, azt mondták azért, mert ott lakótelepet fognak 

építeni, de semmi nem történt, üresen maradt a terület.   

A közvilágítást az Önkormányzat mért nem tudja megoldani napelemes lámpákkal, 

sokkal olcsóbb lenne, sokat lehetne vele spórolni. 

Szőllős Sándor polgármester úr a 13 Ha-os területtel kapcsolatban elmondja, hogy a 

területet kárpótlási jegyért megvették a jelenlegi tulajdonosok. Nem vehették volna 

meg, ha nem így lett volna. Ez a terület korábban külterületként volt nyilvántartva, a 

tulajdonosok földterületet ajánlották fel az Önkormányzatnak cserébe azért, hogy ez a 

terület belterület legyen. Egyedül én nem szavaztam meg ezt az cserét akkor. 

Tervezőmérnökök elkészítették a terület kialakítását, így 65 építési telek alakult így ki. 

Ez magánterület, az Önkormányzat az erdő kiirtását nem tudta megakadályozni. A 

múlt évben kérte a tulajdonosoktól, hogy legalább egy erdősávot hagyjanak meg, de 

erre még nem érkezett válasz.  

A Debreceni úttal kapcsolatban elmondja, hogy útépítésre nyertek pályázatot és nem 

járdaépítésre. A túloldalon azért fognak járdát építeni, mert ott keskenyebb az 

útszélessége, mint a másik oldalon.  

A közvilágítással kapcsolatban tájékoztatja, hogy 420 lámpatesttel rendelkezik 

Bocskaikert. Hamarosan az összes lámpatestestet kicserélik LED világításra, ami a 

jelenleginél takarékosabb és magasabb fényű lesz. Sok helyen hiányoznak még 

lámpatestek, amit még ebben az évben szeretnének pótolni. A napelemes megoldás 

nagyon drága lenne. 

Imréné Szabó Ildikó Oláh S. utca lakos elmondja, hogy sérti Tasó László kijelentése, 

ők nem a 4-es sz. elkerülő megépítése ellen tüntettek, hanem a távolság ellen. 

Szőllős Sándor polgármester úr elmondja, hogy Képviselő úr nem Őt akarta 

megsérteni, a képviselő úr azt mondta, hogy a többség érdekeit kell képviselni.  
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Tasó László országgyűlési képviselő úr elmondja, hogy nem bántó szándékkal mondta, 

sajnos egyes emberek a 4-es elkerülő építésének akadályozását politikai célra 

használták fel. Mindig olyan döntéshozót kell választani, akiben megbíznak. Annak 

idején volt kint a helyszínen, ismeri az egész történetét ennek az ügynek, annak az 

idején az építkezés már olyan stádiumban volt, amin már nem lehetett változtatni.  

Dr. Lőrinczy Tamás képviselő úr elmondja, hogy örülne annak, ha Debrecen-

Bocskaikert között épülne egy kerékpárút. Úgy tudja, hogy Pallagig meg vannak a 

tervek, és ha ez igaz, akkor már csak 3 km-es szakaszt kellene kiépíteni, mivel 

Bocskaikertben a közigazgatási határig ki van építve a kerékpárút.  

 Tasó László országgyűlési képviselő úr elmondja, hogy a jelenlegi szabályoknak nem 

felelnének meg, mert kérdezik a hivatalos forgalmat és a turisztikai jelentőséget. A 

következő szabályon most dolgoznak, véleménye szerint Hajdúhadházzal, Téglással 

közösen kellene a kerékpárutat megépíteni. Ha meg van a négy település 

szándéknyilatkozata, akkor örömmel fogja támogatni. 

Szőllős Sándor polgármester úr elmondja, hogy jogos a kérés, tárgyalni fog 

Debrecennel. 

Sónyák István Borostyán utcai lakos elmondja, hogy 6 hónappal ezelőtt beadott egy 

kérelmet a kiserdővel kapcsolatban a Polgármesteri Hivatalba, megkérdezi, hogy a 

tulajdonosok mikor fognak erre válaszolni? 

Szőllős Sándor polgármester úr válaszában elmondja, hogy továbbították a 

tulajdonosok felé a levelet, személyesen fog velük beszélni. 

Sónyák István Borostyán utcai lakos elmondja, hogy Bocskaikertben a közlekedési 

morál – főleg a főtéren – katasztrofális. Kéri, hogy a rendőri jelenlét ott is legyen.  

Szőllős Sándor polgármester úr válaszában elmondja, hogy sajnos nem csak a főtéren, 

hanem az iskolánál is. Többször tárgyalták ezt a problémát a Képviselő-testületi 

ülésen. 

Sónyák István Borostyán utcai lakos elmondja, hogy a 4-es sz-. elkerülő szakaszán 

hamar bekapcsolják és későn kapcsolják ki a közvilágítási lámpákat. 

Szőllős Sándor polgármester úr válaszában elmondja, hogy a Közlekedésfelügyelet 

csak így engedte meg az út használatát, külön kapcsoló van a településnek és külön az 

útszakasznak. 

Imréné Szabó Ildikó Oláh S. utca lakos javasolja, hogy a közlekedési lámpát 

kamerázzák be, mert sokan hajtanak át a piros lámpán és nem a megengedett 

sebességgel közlekednek.  
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Az iskolás busz 6
40

órakor és 7
10

 órakor közlekedik, amire sok felnőtt utas is felszáll. 

Szőllős Sándor polgármester úr válaszában elmondja, hogy az Önkormányzat szeretne 

működtetni kamerát, traffipaxot a közlekedési lámpánál.  

A Hajdú Volánnak szólni fog, hogy ez a két járat Bocskaikertben forduljon meg. 

Gajdos János Gulyás P. utcai lakos elmondja, hogy a temető utcája, a Gulyás P. utca  

nagyon sáros, sokszor elakadnak a gépjárművek. 

Szőllős Sándor polgármester úr elmondja, hogy a Gulyás P. utcán sokan közlekednek, 

ezért kell tenderterveket készíteni ezekre a frekventált utcákra, mert ha pályázati kiírás 

megjelenik, azonnal beadhassák.  

Szőllős Sándor polgármester úr tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az Önkormányzat 

telekvásárlásokba kezdett Rákóczikertben. A területeket a közmunkaprogramban 

hasznosítják.  

A szelektív hulladékgyűjtés nyártól kötelező lesz. A településen két tárolót fognak 

kiosztani díjmentesen a belterületen telkeként a lakosság részére. A Kormány a 

szemétszállítási cégeket non-profittá alakítja át. 

Az Oláh S. és Teleki utcai lakosok megfelelő tájékoztatást kapnak az útépítésről, 

hogyan érinti az építkezés az ingatlanaikat. A nyár végére megvalósul a beruházás. Az 

Oláh S. utcába becsatlakozó utcákon 50 méteres aszfaltos és 50 méteres zúzottkő 

sárrázó kialakításra kerül sor. Ezzel a beruházással tehermentesül a település 

központjának forgalma is.  

Kovács Sándor Dugó utcai lakos felháborítónak tartja, hogy vannak képviselők, akik 

letették az esküt arra, hogy szolgálják a lakosságot és nem ezt teszik, egyszerűen nem 

járnak a testületi ülésekre. 

Szőllős Sándor polgármester úr elmondja, hogy szankcionálni fogják a képviselők 

távolmaradását. Jelen pillanatban is aki nem jelez, annak csökken a tiszteletdíja, azt 

szeretné, aki nem vesz részt tartósan, több egymást követő ülésen és nem jelzi 

távolmaradása indokát az ülésekről, az egyáltalán ne kapjon tiszteletdíjat. 

Megköszöni képviselő úr beszámolóját, a képviselői és lakossági hozzászólásokat. 

 

Több hozzászólás nem volt, ezért Polgármester úr 19
37

 órakor bezárta az ülést. 

 

 

 

 Szőllős Sándor  Szaniszló Tamás 

 polgármester  jegyző 


